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Аннотация: статья посвящена современным теоретическим и практическим проблемам индивидуального регулирования общественных отношений. Сделан вывод о том, что «внешнее» – правовое регулирование общественных отношений с объективной неизбежностью должно быть дополнено «внутренним саморегулированием» – индивидуальным регулированием общественных отношений.
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Nature of Individual Regulation of Social Relations: Theoretical and Practical Issues

V.V. Ershov, Doctor of Law, Professor, Honored Lawyer of the Russian Federation, Honored Worker of Science of the Russian Federation, Academician of Russian Academy of Natural Science
Abstract: the article deals with modern theoretical and practical issues of individual regulation of social relations. The author concludes that “external” – legal regulation of social relations with objective inevitability should be complemented by “internal self-regulation”, i.e. individual regulation of social relations.
Key words: self-regulation; judicial discretion; individual regulation; individual judicial regulation of social relations; from abstract to concrete.
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Аннотация: в статье не ставится задача изучить природу и содержание революционных событий. Цель исследования – объективный анализ влияния идей революций на право, судопроизводство, судоустройство, правоприменение в период революций и постреволюционное время (на примере мировой юстиции).
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Influence of Ideas of the February and the October Revolutions in Russia of 1917 on Judicial System, Proceedings and Law Enforcement

V.I. Kononenko, Head of N.V. Radutnaya Criminal Proceedings Law and Criminalistics Department of Russian State University of Justice, Candidate of Law, Retired Judge
Abstract: the article does not attempt to explore the nature and content of the revolutionary events. The aim of the research is an objective analysis of the influence of ideas of Revolutions on law, justice, judicial system, and law enforcement in the period of Revolutions and postrevolutionary time (based on example of lay justice).
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Аннотация: статья посвящена решению стратегической задачи, поставленной IX Всероссийским съездом судей (декабрь 2016 г.), – повышению эффективности всего многозвенного организационно-правового механизма отечественного правосудия. Рассмотрены ключевые, фундаментальные недостатки судоустройственной, судопроизводственной и судейско-статусной составляющих этого механизма. Отмечено, что их развитие протекает бессистемно, некомплексно, подчас спорадически и импульсивно, иногда и конъюнктурно, с ориентацией на решение сиюминутных частных задач. Предложен переход на систему стратегического планирования развития названного механизма посредством разработки и принятия общегосударственного проекта под условным названием «Справедливый Суд».
Ключевые слова: суд; судебная система; механизм правосудия; судья; стратегия развития.
On Development Strategy of Judicial Power in the Russian Federation

M.I. Kleandrov, Chief Research Officer of Institute of State and Law of Russian Academy of Sciences, аssociate Member of Russian Academy of Sciences, Doctor of Law, Professor
Abstract: the article deals with solution of strategic tasks set by the 9th All-Russian Congress of Judges (December, 2016) – an improvement of an efficiency of multiple organizational and legal machinery of domestic justice. The author examines key fundamental defects of judicature, proceedings and forensic status of the mechanism. It is pointed out that their development is leaking randomly, sporadically, often impulsively, and sometimes is a short-term solution-oriented on private tasks. The author proposes shift to strategic planning system of development of named machinery through the adoption of a nationwide project with a “Fair Trial” working title.
Key words: court; judicial system; machinery of justice; judge; development strategy.

МЕЖДУНАРОДНОЕ СОТРУДНИЧЕСТВО
О реализации Российским государственным университетом правосудия программы Совета Европы «Обучение в области прав человека для представителей юридических профессий» (Программа ХЕЛП: 2016–2017 гг.)
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Аннотация: настоящая статья посвящена реализации Российским государственным университетом правосудия (далее – Университет) образовательной программы Совета Европы «Обучение в области прав человека для представителей юридических профессий». Этот обзор будет полезен для всех специалистов, заинтересованных в повышении квалификации в области применения Европейской Конвенции по правам человека.
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Implementation of the Council of Europe’s Programme for Human Rights Education for Legal Professionals (the HELP Programme, 2016–2017)

V.O. Neshataeva, Senior Lecturer of International Law Department of Russian State University of Justice, Candidate of Law, Programme Coordinator in Russia
Abstract: this article deals with implementation of the Council of Europe’s Programme for Human Rights Education for Legal Professionals (the HELP Programme) by Russian State University of Justice. This overview will be useful for all legal professionals interested in further training in the field of the European Convention on Human Rights.
Key words: Human Rights Education for Legal Professionals; European Convention on Human Rights; International Law; cooperation; Russian criminal proceedings; bioethics; further training.
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Аннотация: в статье рассматривается вопрос о понятии и содержании секундарных гражданских правоотношений (гражданских правоотношений, образуемых правами на совершение односторонних юридических действий и соответствующей им юридической формой поведения пассивного субъекта правоотношения). Обосновывается тезис, согласно которому любое гражданское правоотношение, образуемое субъективным правом на совершение одностороннего юридического действия и такой юридической формой, опосредующей поведение пассивного субъекта правоотношения, как необходимость претерпевания юридических последствий действий управомоченного лица по осуществлению права, является охрани тельным гражданским правоотношением.
Ключевые слова: регулятивные гражданские правоотношения; охранительные гражданские правоотношения; секундарные правоотношения; охранительная функция права; секундарное право; право на совершение односторонних действий; состав секундарного права; претерпевание.
On Issue of Protective Power of Secondary Legal Relationship

A.V. Milkov, Chairman of Sixteenth Commercial Appellate Court, Doctor of Law
Abstract: the article deals with concept and content of secondary civil legal relationship (civil relationship constituted by rights to commit a unilateral legal action and corresponding legal form of conduct of passive subject of legal relationship). The author substantiates the thesis according to which any civil legal relationship produced by subjective right to commit the unilateral legal acts and such a legal form, mediating behavior of the passive subject of the relationship, such as the need to undergo legal consequences of action of authorized person on exercising of right, is a protective civil legal relationship.
Key words: regulatory civil legal relationship; protective civil legal relationship; secondary legal relationship; protective power of law; secondary right; right to take unilateral act; undergoing.
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О соотношении крайней необходимости и исполнения закона при оценке ситуаций причинения уголовно релевантного вреда
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Аннотация: в статье рассматриваются проблемы коллизии крайней необходимости и исполнения закона при оценке различных ситуаций, в которых объектам уголовно-правовой охраны причиняется вред. С учетом межотраслевых связей показываются противоречия существующего правового регулирования. В статье формулируются предложения по совершенствованию действующего законодательства. Автор также включил в круг рассматриваемых вопросов правовые позиции Европейского Суда по правам человека по соответствующим делам.
Ключевые слова: крайняя необходимость; исполнение закона; обстоятельства, исключающие уголовную ответственность; органы и ткани человека; военная служба; противодействие терроризму.
Оn Ratio of Necessity and Execution of Law in Assessing Situations related to Infliction of Criminally Relevant Harm

D.A. Dorogin, Associate Professor of Criminal Law Department of Russian State University of Justice, Candidate of Law

Abstract: the article deals with issues of collision of necessity and execution of law in assessing various situations in which the objects of criminal law protection are harmed. Considering inter-branch relations, contradictions of the existing legal regulation are shown. The article formulates proposals for improving the current legislation. The author also points out legal views of the European Court of Human Rights in relevant cases in the range of issues under consideration.
Key words: necessity; execution of law; circumstances precluding criminal responsibility; human sites; military service; counterterrorism.
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Аннотация: в статье анализируется вопрос соотношения регулирования, предусмотренного п. 1 ч. 3 ст. 81 УПК РФ, с положениями Конституции России о праве частной собственности и УК РФ о конфискации имущества. В статье обращается внимание на то, что понимается под термином «орудие преступления» в отечественной судебной практике, указывается на необходимость законодательного установления основ целеполагания деятельности государственных органов и служащих.
Ключевые слова: частная собственность; конфискация; орудие преступления; контрабанда; целеполагание; вещественные доказательства; арест имущества.
Instrument of Crime and its Forfeiture under the Code of Criminal Procedure of the Russian Federation: Legal Regulation Issues

D.A. Pechegin, Senior Research Officer of Institute of Legislation and Comparative Law under Government of the Russian Federation, Candidate of Law

Abstract: аrticle deals with issue of correlation of regulation stipulated in Clause 1 Part 3 of Article 81 of the Code of Criminal Procedure of the Russian Federation with provisions of the Constitution of the Russian Federation on private property rights and provisions of the Criminal Code of the Russian Federation on forfeiture as a criminal sanction. The main attention in the article is drawn to interpretation of the term “instrument of crime” in the domestic judicial practice. The article also indicates the necessity for the legislative establishment of the basics of goal-setting activities of state bodies and its officials.
Key words: private property; forfeiture; instrument of crime; smuggling; goal-setting; material evidence; arrest of property.
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Аннотация: данная статья посвящена вопросам возможности использования правовых знаний в качестве специальных при производстве экспертиз, в статье представлен краткий анализ законодательства и судебной практики по использованию юридических знаний в качестве специальных. Автором делается вывод о возможности отнесения правовых знаний к специальными и возможности проведения экспертиз по правовым вопросам, не связанным с оценкой деяния.
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Issue of Use of Legal Knowledge as Special in Commissioning of Forensic Expert Examination

T.S. Zhilenkova, Postgraduate Student of Forensic Expert Examination and Criminalistics Department of Russian State University of Justice

Abstract: the article deals with possibilities of using legal knowledge as a special in performance of expert examination. It gives a brief analysis of legislation and judicial practice on the use of legal performance of expert examination knowledge as special knowledge. The author makes a conclusion about possibility of usage legal knowledge as the special and the possibility of the performance of expert examination on legal issues not related to evaluating actions.
Key words: forensic expert examination; expert; commissioning of forensic expert examination; trial; expert opinion; special knowledge; legal knowledge; knowledge in field of law; specialist; legal proceedings; blanket rules.
